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Folketingets Finansudvalg 

Folketingets Finansudvalg har d. 7. september 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 46 (L 239) til social- og ældreministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 46: 
”Hvor meget løftes ældreområdet med på finanslovforslaget?” 
 

Svar: 

Med finanslovsforslaget for 2022 tilføres der ikke yderligere bevilling til 

ældreområdet. Det er dog ikke ensbetydende med, at ældreområdet ikke 

prioriteres. Regeringen har stort fokus på at sikre, at der holdes en hånd under 

velfærden for ældre. 

 

Ansvaret for ældreplejen ligger i kommunerne. I modsætning til tidligere 

regeringer har denne regering valgt at kompensere kommunerne for udgifterne, 

der følger af den demografiske udvikling, og herunder at der kommer flere 

ældre. Regeringen har derfor med de seneste tre års økonomiaftaler med 

kommunerne løftet kommunernes økonomi med mere end de forudgående 10 

års økonomiaftaler tilsammen. 

 

Økonomiaftalen for 2022 giver et løft til velfærden på 1,4 mia. kr. i 

kommunerne. Det giver mulighed for at dække den demografiske udvikling, 

ansætte flere velfærdsmedarbejdere og udvikle kernevelfærden til gavn for 

borgerne. Regeringen har altså prioriteret at afsætte midler til ældreområdet 

gennem økonomiaftalen, så pengene kan komme ud og gøre gavn i den 

kommunale ældrepleje. 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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